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La cotisation nouvelle est arrivée  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Pensez à renouveler votre cotisation 

  
Chères/Chers membres, 
 

Si vous voulez continuer à obtenir le bul-
letin AALTheMA et profiter des autres 
avantages d’une affiliation à l’AALTMA 

a.s.b.l., vous devrez verser votre cotisa-
tion de 20€ pour l’année 2018 sur le 
compte LU38 0019 4255 2834 8000 au-
près de la BCEE. 

 

 

de renouveler … 
 

 

 
 

20€ 
 

LU38 0019 4255 2834 8000 
Code Bic : BCEELULLXXX 
au nom de: AALTMA a.s.b.l. 
avec la mention: Cotisation 2018 
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Des anciens qui nous ont quittés 

 
Pierre Schiltz 
 
A nouveau un ancien enseignant du LTMA nous a quittés le 20 décembre 2017.  

 
(Luxemburger Wort du 23.12.2017) 
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Interna (1) 
 

 
Réunion du Comité du 21 décembre 2017 
 
 
- Tout d’abord nous avons organisé notre As-

semblée Générale du 19 janvier 2018 et ré-
parti les différentes charges nécessaires pour 
garantir le bon déroulement de la soirée. Les 
premières invitations seront envoyées fin dé-
cembre, un rappel suivra début janvier 2018.  

 

- Pour la visite du « Luxembourg Science 
Center », la date du 3 mars 2018 a été pro-
posée. Dès qu’elle sera confirmée, une invi-
tation avec tous les détails sera envoyée aux 
membres de l’asbl. 
 

- Au cours du feedback de notre participation 
au marché de Noël  du 16 et 17 décembre, 
nous avons pu constater que les organisa-
teurs ont vivement apprécié notre soutien (ce 
qu’ils nous ont confirmé dans un courriel). 

De notre côté le comportement exemplaire 
des élèves des classes organisatrices, leur 
discipline, leur engagement, leur politesse et 
leur humour ont été relevés plus d’une fois 
au cours de la réunion. Nous avons décidé de 
faire également un courriel officiel aux or-
ganisateurs adultes, à la direction du LTMA 
et aux élèves eux-mêmes pour les féliciter de 
leur travail …  

 

- L’action « Wësst de nach ? » devra débuter 
officiellement avant la fin de l’année. Le res-
ponsable a promis de rédiger deux anecdotes 
et de les publier sur notre site Facebook. 

 
 

La prochaine réunion du comité aura lieu 
JEUDI, le 25 janvier 2018

 

 
 
 
 

 

 
Membres 2018 de l’AAltma a.s.b.l. 

 
 

Membres au 20.1.2018   
 
 

1. DESORBAY Danielle 
2. DIONYSIUS-GLODT Colette 
3. DROUET Alain 
4. DROUET André 
5. KOZIOL Pierrette 
6. MICARELLI-NININ Monique 

7. RISCH Simone 
8. SCHEER Jeannot 
9. STOFFEL Marco 
10. THIRY Laurent 
11. WAHL Pascale 
12. WEISGERBER Marc 
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Interna (2) 
 

Assemblée Générale du 19.1.2018 - Discours du président 
 
Här Pascal Marin, Direktor vum LTMA,  
Här Pierre Mellina, Buergermeeschter vun der 
Gemeng Péiteng, 
Här Romain Becker, Gemengeconseiller, 
Léif Memberen, 
 
Ech heeschen iech alleguer häerzlech wëllkomm 
op der 4. Assemblée Générale vun der 
Association des Ancien(ne)s et Amis(e)s du 
LTMA. 
 
E grousse Merci un d’Direktioun vum LTMA, 
déi ons och dëst Joer nees de Festsall vum Lycée 
zur Verfügung gestallt huet.  
 
Wéi ech d’lescht Joer schon op dëser Plaatz 
bemierkt hat, bleiwt d’Zuehl vun den Memberen, 
déi bei der AALTMA asbl cotiséieren, weit 
hannert der Zuehl vun de Memberen vum 
AALTMA-Facebookgrupp zréck. Op Facebook 
hu mer ronn 2.260 Memberen, mee d’asbl bréngt 
ët jhust op 125 Cotisatiounen. Daat sin der och 
nach 17 manner wéi am Joer virdrun. Mir 
mussen ons also dëst Joer serieux Gedanken 
maachen, un waat daat leit an waat mer 
ënnerhuelen kënnen, fir méi Memberen an d’asbl 
ze lackelen… 
 
Ee spezielle Probleem, deen mer am Ufank am 
Komitee haaten, nämlech deen zimlech regel-
mässegen Hin- an Hier mat de Komitees-
Memberen, hun mer par contre zënter dem 
leschte Joer nët méi. D’Memberen vum Komitee 
sin nach ëmmer déi selwecht, wéi no der leschter 
AG. Mir hun esou guer eng ehemaleg Schülerin 
aus den 80ger Joeren, déi och am Komitee 
matmaache wëll. Et handelt sech ëm d’Pierette 
Koziol. Mir haaten hat schons am November 
2017 coopéiert. Op seng definitif Nomination an 
de Komitee vun der asbl kommen mer spéider 
am Owend zréck. 
Den offiziellen Comité vun der AALTMA asbl 
besteet momentan aus deenen selwechten 9 Leit 
wéi am Februar 2017: 
 
1. SCHEER Jeannot – Präsident 
2. KASS Patrick – Vize-Präsident  
3. CALIGO Carole – Sekretärin 
4. DROUET André - Trésorier 

5. BECKER Romain - Member 
6. BERDI Valerija – Member  
7. MARTINHO Sandra – Member 
8. MARICATO Patrick – Member 
9. NICKELS Peggy – Member 
 
Mir gesinn ons ëmmer weiderhin eemol am 
Mount an enger Versammlung, mee wann eng 
gréisser Aktioun geplangt ass, déi méi Zäit 
braucht fir se ze organiséieren, da gët och ganz 
vill gemailt a gemessengert … ënnert ons, oder 
mat all deenen Leit, déi mer brauchen… 
 
Wéi ons Statuten ët virgesin, mussen nei 
Memberen fir den Komitee von der AG 
gutgeheescht gin. Leider as d’Kandidatin fir den 
Komitee haut den Oweng verhënnert a mir 
kënnen iech hat hei nët in natura virweisen. Mee 
vleit kennt dier d’Pierrette Koziol souwiesou. 
Hat wor vun 1982 bis 1986 Schülerin am LTMA 
an ech hun hat do och als Member vum 
Schülerkomitee kennegeléiert... an kann also fir 
hat biergen. 
Ech stellen dann elo offiziell d’Fro. Sid der 
averstaan, dass Pierrette Koziol ab elo offizielle 
Member vum Komitee vun der AALTMA asbl 
as, oder huet een eppes dogéint anzewenden? 
„Dann möge er jetzt sprechen oder für immer 
schweigen!“ 
 
Éier mer zu äre Kritiken a Suggestioune 
kommen, wollt ech just nach e puer Wuert 
iwwert eis Zukunftspläng soen. 
  
1. Mir plangen, fir ons Memberen, och dëst 

Joer nees en Ausfluch (oder méi) mat enger 
Visite. Déi 1. Visite fir 2018 as de 
Luxembourg Science Center zu Déiferdeng 
den 3. März 2018. 

2. Am leschte Joer haaten mer versicht aus 
eegenen Kräften den 50. Anniversaire vun 
onsem Lycée mat e puer punktuell Aktiou-
nen ze feieren. Falls déi nei Direktioun an 
nexter Zukunft weider Aktiounen virgeseit, 
wärte mer déi natierlech och ënnerstëtzen… 

3. Well de Krëschtmaart vun 2017 eng flott 
Erfahrung wor, wéilten mer och dëst Joer 
méi intensiv Projeten vum Lycée oder den 
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12e Schüler ënnerstëtzen, wann ons Hëllf 
gebraucht gët.  

4. Dann hat och e vun ons d’Iddi, d’Anciens 
unzeschrewien an sie ze froen, ob sie sech 
nach un witzeg Anekdoten aus hierer 
Schoulzeit am LTMA erënneren an ons déi 
schécken kéinten (iwert FB oder Mail …). 
Wann déi Aktion mat dem Titel „Wësst der 
nach?“ e Succès gët, kéint ee jo eng Broschür 
oder e klengt Buch mat deenen 
Erënnerungen zesummestellen.  

5. Natierlech wärt och weiderhin den Bulletin 
AALTheMA erauskommen, deen iech au 
courant haale soll iwert d’Aktivitéiten vun 

der AALTMA, souwie iwert d’Vergaangen-
heet an d’Aktualitéit aus a ronderëm den 
LTMA  … 

 
Falls dir Kritiken (gudder oder schlechter) un 
onser Aarbecht virzebréngen hutt, oder Iddien fir 
weider Aktivitéiten, dann ass elo de Moment …. 
 
Wann dann elo alles gesot ass, da géif ech iech 
all häerzlech op eng kleng Collatioun invitéieren, 
fir déi mer dem Patrice Bamberg an dem 
Pierrette Koziol e grousse Merci soen… 
 
 

Jeannot Scheer, Präsident 
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Interna (3) 
 
 

Assemblée Générale du 19.1.2018 - Rapport d’activité 
 
 

Wéi déi lescht Joeren hate mer och 2017 eng 
ganz Rei Aktivitéiten. 
1. 50 Joer LTMA woren op eisem Ordre du 

jour daat Haaptthema, wou mir och ganz vill 
Arbecht dran investéiert hun, an eis vill 
Gedanken gemach hun fir e flotten Event 
doraus ze machen.  

Hei sin all d’Activitéiten ronderem den 50. An-
niversaire vum LTMA: 
- Am Januar 2017 hu mer d’Titelseiten  vum 
Bulletin de liaison vum Proffecomité aus de Jo-
ëren 1999-2013 op FB an op onser Homepage 
publizéiert. Mat där Asstellung wollten mer il-
lustréieren, waat an deene Joeren an an ronderëm 
den LTMA aktuell wor . 
- Am März 2017 hu mer dann eng Reih witzeg 
Affichen zum 50. Gebuertsdaag op FB, onser 
Homepage an am AALTHEMA viirgestallt. Déi 
sollten fir Abrël 2017 en Councours aleeden 
mam Titel „Artistes à vos affiches“ fir eng Affi-
che zum 50. Anniversaire vum LTMA ze 
entwerfen.  
- Ausserdeem hu mer eng Reih Gruppefotoen 
aus verschiddene Joeren mat den Enseignanten 
an dem Personnel Technique op FB an ons 
Homepage gesaat. 
- Den 8. Juli war et dun esou weit a mir hun 
moies invitéiert op ons Aktioun „Kommt eng 50 
machen" am Haff vum LTMA fir den 50. 
Anniversaire vum LTMA ze feieren. Et sin flott 
Fotoën gemaach gin, ënnert anerem mat enger 
Drohn. Den Minister Meisch, Ex-Schüler vum 
LTMA, huët sech gefreet fir mat eis feieren ze 
kommen, an huët eng ganz flott Ried gehalen, 
grad wéi och den Direkter vum Lycée, de Pascal 
Marin, deen jo och en ehemalegen Schüler vum 
LTMA as.  
- D'Vally Berdi, Member vum Aaltma, war och 

dobei. Hat huët fir den Radio 100,7 verschidden 
Interview'en gemach an dun den  14. September 
e flotten Reportage doriwer bruecht. 
Voilà daat war alles waat mat eisem 50. 
Jubiläum vum LTMA ze din hat. 
2. Am Abrëll huët de Patrick Kass en Update 

vun eiser Homepage gemaach an all 
d'Fotoën sin elo an chronologescher 
Reihenfolg ze gesin. 

3. Den 13. Mee ware mir als Aaltma präsent op 
der Porte Ouverte vum LTMA. Mir waren 
um Grillstand an hun de ganzen Daag dofir 
gesuergt dass jiddereen eppes z'iessen kritt 
huët. 

4. Fir den 8. Juli hu mir fir onse Memberen eng  
Visite organiséiert, an zwar op Hussigny an 
de Musée des Mines de Fer. Owes si mir all 
zesummen op Kentzeg bei de Pätter iesse 
gangen. 

5. De 14. Juli hate mir eis Sortie vum Komitee 
am WAX zu Péiteng, wou mir e flotten 
kulinareschen Owend verbruecht hun. 

6. Den Weekend vum 16. a 17. Dezember hu 
mer matgehollef um "Krëschtmaart am 
LTMA on Ice".  Mir hun déi zwee Deeg 
gegrillt, um Gedrénksstand gehollef an 
Glühwäin verkaaft fir e gudden Zweck. 

7. Mir haaten och all Mount (ausser am August) 
eng Versammlung am Restaurant Da Leoni 
zu Niderkuër  

8. an 11 x koum onsen Bulletin de liaison, den 
Aalthema eraus. 

Voilà daat waren eis Activitéiten fir 2017 
 

Carole Caligo, Seketärin 
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Interna (4) 
 
Assemblée Générale du 19.1.2018 - Rapport du trésorier 

 
 
 

 

André Drouet, Trésorier 
 
 
 

  
Merci Pierrette Koziol an Patrice Bamberg ! 
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Interna (5) 
 
 
Rapport des réviseurs 

 

Rapport à l'assemblée générale de 
l’AALTMA a.s.b.l. sur le contrôle des 

comptes de l'exercice 2017 
 
Mesdames, Messieurs, 
  

Suite au mandat qui nous a été confié par le Co-
mité des l’AALTMA a.s.b.l., nous avons procé-
dé, sur la base des documents présentés, à la vé-
rification des comptes de l'association pour 
l'exercice allant du 1er janvier au 31 décembre 
2017. 
Le total des recettes se monte à 2.630,00 € et le 
total des dépenses à 1.445,49. Le compte de ré-
sultat présente donc un bénéfice de 1.184,51 €, 
avec un solde final de 6.464,61 sur le compte 
BCEE IBAN LU38 0019 4255 2834 8000 et 
21,05 en caisse. 
Nous avons constaté que le compte de résultat 
concorde avec la comptabilité. Les contrôles ef-

fectués par pointages nous ont permis de consta-
ter l'exactitude de la comptabilité et l'existence 
de pièces justificatives probantes pour chaque 
opération vérifiée. 
En conséquence, nous recommandons à l'assem-
blée générale d'approuver les comptes présentés, 
d'en donner décharge aux organes responsables 
et de remercier le trésorier pour son travail. 
  
 

Lamadelaine, le 16 janvier 2018  
 
 
Les vérificateurs des comptes  
 

 
 
 

 
 

Interna (6) 
 
 

D’Schlusswierder vum Här Buergermeeschter 
 

De Buergermeeschter Pierre Melina huet an sen-
ge Schlusswierder ënnerstrach, dass hien op 2 
vun 4 AG’en vun der AALTMA dobei wor, d.h. 
bei 50%. Daat géif sein Intérêt un onser Aar-
becht beweisen. 
Hie wier sech och bewosst, dass d’AALTMA 
a.s.b.l. eng wichteg Roll an der Gemeng géif 
spillen, besonnesch well ons Associatioun de 

Kontakt ënnert den Anciens oprecht erhällt an 
gleichzeiteg och déi jonk Schüler, déi nach 
ëmmer d’Schoulbänk am LTMA drécken, 
ënnerstëtze géif.  
Ausserdeem huet hien déi gutt Relatiounen 
tëschent der Schouldirektioun an der Gemeng 
Péiteng ënnerstrach.  
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Interna (7) 
 
 

Charges et titres des membres du nouveau Comité 2018-2019 
 

    
SCHEER Jeannot 

président 
KASS Patrick  
vice-président 

CALIGO Carole 
secrétaire 

DROUET André  
trésorier 

 

      

BECKER 
Romain 

BERDI 
Valerija  

KOZIOL 
Pierrette  

MARTINHO 
Sandra 

NICKELS 
Peggy 

MARICATO 
Patrick 

 
 

 
 

… an den After-AG am Restaurant Pizzeria „Le Verzino“ zu Péiteng 
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Le LTMA sur Facebook (1) 

 

"Freestyle" Atelieren 
 

 

D’Schüler vun der 8MO(F) hunn am Januar bei 
de "Freestyle" Atelieren zu Esch an der KuFa 
matgemaach. 

 

  
https://www.facebook.com/Ltma.lux/photos/pcb.1378696062258293/1378693585591874/?type=3&theater  

 
 

 

   
Le LTMA sur Facebook (2) 

 

Gourmandises à la Cuisine1 
 

 
 

 
Voici quelques photos gourmandes de l’activité parascolaire « Gourmandise »  

qui a lieu toutes les deux semaines le mardi de 14h50 à 17h30 dans la Cuisine 1 au LTMA. 
 

https://www.facebook.com/Ltma.lux/photos/pcb.1380242438770322/1380241668770399/?type=3&theater  
 

12.1.2018 

14.1.2018 

https://www.facebook.com/Ltma.lux/photos/pcb.1378696062258293/1378693585591874/?type=3&theater
https://www.facebook.com/Ltma.lux/photos/pcb.1380242438770322/1380241668770399/?type=3&theater


 13 

 

 
Photos de classes du passé 

 
 
 

 

8TE (1995-1996) oder 9TE (1996-1997) 
 
 

 

8TE (2001-2002) 
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Les beaux souvenirs ne meurent jamais ! 

 

 

Schoulfest „Saturnales“ vun 1983 (Partie 1) 
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ALL DËS FOTOEN, A VILL AANERER, FANNT DER OCH OP ONSEM INTERNETSITE 

https://aaltma.wildapricot.org/Nostalgie-New 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://aaltma.wildapricot.org/Nostalgie-New
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R.E.D. – Älter, Härter, Besser (1) 

 
MeToo - ech och - oder net? 
 
Time's up nennt sech eng nei Beweegung, déi 
elo zu Hollywood entstanen ass. Eng Initiativ 
géint sexuelle Mëssbrauch op der Aar-
bechtsplaz an alle Beräicher. Wat hunn all dës 
Aktiounen, vu Women's March iwwer MeToo 
bis Time's up bewierkt? Wéi entlarvend si se fir 
eis Gesellschaft? A brénge se den erwënschten 
Effekt? E Kommentar vum Valerija Berdi. 
 

 
 
Op der Golden Globe Gala den nächste Sonndeg 
wäert hie sech net weisen, den Harvey Wein-
stein. A vill Schauspillerinnen hunn decidéiert, 
sech just schwaarz gekleet op dësem glamouré-
isen Event ze presentéieren an domat en Zeechen 
ze setzen. Datt et duer geet mat der Gewalt, den 
Iwwergrëff, den Erpressungen an Erniddregun-
gen, déi all sexueller Natur sinn an d'Muecht vun 
de Männer géintiwwer de Fraen demonstréieren. 
Alles ass iergendwéi mam Donald Trump u-
gaangen. Mat senger Ausso am Oktober 2016, 
mat Frae kéint de Mann, wann hien e Muecht-
mënsch ass, jo alles maachen. An trotz groussem 
Entsetzen huet hien haut nach méi Muecht wéi 
deemools. 
 

Jiddereen ass betraff 
 
De Womann's March huet Dausende vu Fraen 
als Reaktioun op d'Strooss bruecht a war den 
Ausléiser vun der MeToo-Beweegung. Déi huet 
Millioune vu Fraen dozou bruecht, dëse kuerze 
Statement op Twitter an op Facebook ze posten, 

an domat ze soen: Ech sinn och schonn a 
mengem Liewe vun engem Mann sexuell 
belästegt, mëssbraucht an/oder ausgebeut ginn. 
D'Beweegung huet fir vill Diskussiounen, a vi-
run allem Kommentaren op de soziale Medie ge-
suergt. An do gëtt et nach méi interessant. Well 
déi, déi kommentéieren, sinn net déi aus der 
Welt vu Glamour a vu Frick, mä dat ganz ba-
naalt Vollek aus der Noperschaft, aus der Famill, 
aus dem Bekannten- a Frëndeskrees. Jiddereen 
huet sech betraff gespiert, well jiddereen an ier-
gend enger Form betraff ass. 
 

D'Welt op der Kopp 
 
Virun allem si Stëmme vum wäissen, hetero-
sexuelle Mann haart ginn, déi sech op eemol als 
Affer vun enger Hexejuegd gesinn huet. Et dierft 
ee jo net méi, ouni Presenz vun engem Affekot, 
enger Fra e Kompliment maachen. Si géifen net 
méi enger Fra eng Dier ophalen, well dat als 
sexuell Belästegung kéint empfonnt ginn. A si 
sollen och elo selwer hir Béierkëschte schleefen, 
et wier elo eriwwer mat der privilegéierter Be-
handlung vu Fraen. Tjo, dat hu mir elo dovun! 
Wat geet Fraen och un, sech géint eppes ze wie-
ren, wat jo an der Natur vum Mënsch, pardon, 
vum Mann läit? A wat ass mat de Männer, déi vu 
Frae sexuell belästegt ginn? Wisou schwätzen 
d'Fraen net doriwwer? A wisou doe si all elo eré-
ischt de Mond op? 
D'Welt ass op der Kopp - well eng Uerdnung, 
déi iergendwéi als normal empfonnt ginn ass, net 
méi akzeptéiert gëtt. 
 

Time will tell 
 
An dat ass och gutt esou. Et ass gutt, datt Frae 
sech trauen, driwwer ze schwätzen, sech dogéint 
ze wieren, an aus der Afferroll erauszekommen. 
Et geet net just ëm déi eenzel penibel Be-
mierkungen, déi onangenehm Blécker, déi dir 
sämtlech sexuell Fantasten a Brochdeeler vu Se-
konnen ongefrot matdeelen, an erniddregend 
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Bemierkungen déi als Komplimenter verkaf 
ginn. Et geet just ëm d'Muecht. Net just 
d'Muecht vum kierperlech Iwwerleeënen op 
enger eideler Strooss, op enger Gare oder an der 
eegener Wunneng, mä och ëm d'Muecht vun 
deem, deen decidéiert, op d'Fra eng Aarbecht 
kritt a se behale kann, ëm d'Muecht, déi reell 
gëtt, wann een deen aneren als mannerwäerteg 
betruecht. 
An dofir soll MeToo och net vu Frae 
mëssbraucht ginn, fir all Mann ënnertGeneral-
verdacht ze stellen, an net als e Kampf tëschent 
de Geschlechter ginn, mä e genderiwwergräifen-
den Asaz fir e respektvollen Ëmgang mateneen. 

Egal ob Mann oder Fra, egal ob schwaarz oder 
wäiss, egal op immigréiert oder schonn ëmmer 
hei gewiescht. Time's up - en neit Joer, eng nei 
Zäit, eng Zäit vu Respekt a Solidaritéit? An 
deem Sënn: Time will tell. 
 
 
VALERIJA BERDI 
ehemalige Schülerin des LTMA 
(RADIO 100,7 - 3.1.2018) 
https://www.100komma7.lu/article/wessen/metoo-ech-
och-oder-net  
 
https://www.100komma7.lu/podcast/185523 

 
 
 
 
 
 
 

 
R.E.D. – Älter, Härter, Besser (2) 

 
Malheureux qui... 
 

 
Les Ulysse d'aujourd'hui, ce sont les migrants, 
cherchant refuge ou vie meilleure, quoi de plus 
humain ? Combien d'adversité bravent-ils 
avant de venir frapper à nos portes ? Mais qui 
écrira, plus tard, les malheurs, les vents 
contraires, les épreuves qu'ils ont endurés. Les 
migrants sont des Ulysse, moins la punition des 
dieux. Leur punition vient d'ailleurs. Une fa-
mine qui les décime, une guerre qui les estro-
pie, une dictature qui les met en prison. Voilà 
pour le point de départ. Ce sont les puissants 
qui les punissent, directement ou indirectement. 
 
Puis vient l'odyssée qui ressemble à une traver-
sée de l'enfer. Ils n'arrivent pas en première 

classe d'avion dans nos contrées. Ils n'ont pas ré-
servé de chambre dans un hôtel cinq étoiles. Ils 
se mettent en route à pied – ont-ils des chaussu-
res ? –, prennent à la sauvette un transport, 
continuent à pied, dorment dehors, mais s'accro-
chent. 
Les plus chanceux ont une petite somme d'argent 
dans la poche, pour le passeur, quand ils arrive-
ront au bord de la mer et que seule une embarca-
tion de fortune les conduira de l'autre côté. Si 
tant est qu'ils y arrivent, au bord de la mer. Parce 
qu'on meurt beaucoup en route, qui nous dira 
combien de corps le désert a mangés, de mi-
grants subsahariens ? Et qui ira compter les tom-
bes à la frontière entre le Mexique et les États-
Unis ? Et qui fera la comptabilité des rackets, 
des viols, de la réduction à l’esclavage ? Parce 
que, oui, les migrants sont une proie facile pour 
les esclavagistes. Ils sont une proie facile pour 
tout. Même pour nous. 
Mais rien ne peut les arrêter. Rien ne les conduit 
à rebrousser chemin. Parce qu'ils savent que si ce 
qu'ils traversent est l'enfer, ce qui se trouve der-
rière eux est un enfer bien pire. Écoutez leurs ré-
cits. Pour un millième de ce qu'ils ont vu et vécu, 
il y aurait, chez nous, prise en charge immédiate 
par une cellule psychologique, afin qu'il ne reste 
pas trop de séquelles. Pour eux, rien. Et l'horreur 

https://www.100komma7.lu/article/wessen/metoo-ech-
https://www.100komma7.lu/podcast/185523
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du chemin qui s'ajoute à l'horreur du vécu. Tout 
cela ils l'affrontent. Ils désespèrent, mais persé-
vèrent. Parce que, si lumière il y a, si avenir il y 
a, il est devant eux. De l'autre côté de la mer. 
Pour y parvenir, on sacrifiera tout. Y compris la 
vie. Qui comptera les noyés, après la traversée ? 
Ils savent qu'ils ne seront pas les bienvenus chez 
nous. Que l'asile politique ne se donne qu'au 
compte-gouttes. Que ce qui les attend, c'est la 
rue ou le camp de rétention. Qu'ils seront forcés 
de faire la manche, de nous demander des pièces, 
mal vêtus, accroupis sur les trottoirs. Ils savent 
même que nous détournerons les regards, que 
nos polices et nos gendarmes leur feront la 
chasse, que des discours haineux les ciblent, et 
que le retour forcé à la case de départ est souvent 
leur lot. 
Cela les décourage-t-il ? Bien sûr que non. Car 
aucune bombe ne tombe sur nos trottoirs, et au-
cun milicien ne vient les massacrer, et aucun tor-

tionnaire ne leur meurtrira le corps, et l'aumône, 
c'est mieux que la famine, et l'intolérance, c'est 
plus supportable que la menace constante de pé-
rir, et qui sait, peut-être finira-t-on par se rendre 
compte qu'eux aussi sont des êtres humains, 
qu'ils portent un nom, qu'ils sont mariés, céliba-
taires ou veufs, ont des pères, des mères et des 
enfants, qu'ils rient et pleurent comme nous, et 
qu'ils ont droit à une vie digne comme vous et 
moi... C'est là que commence le rêve. Que nous 
leur détruisons. En 2018 comme en 2017. 
 

 
JEAN PORTANTE (*) 
(LE JEUDI, 4.1.2018) 
 
 
(*) enseignant de français dans les années 70 au 
LTMA 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

 

Lu ailleurs (1) 
 
 
 

Your kids should not be the most important 
 

 
I recently asked a married couple who have three 
kids, none of whom are yet teens, “Who are the 
most important people in your family?” 
Like all good moms and dads of this brave new 
millennium, they answered, “Our kids!” 
 “Why?” I then asked. “What is it about your 
kids that gives them that status?” And like all 
good moms and dads of this brave new millen-
nium, they couldn’t answer the question other 
than to fumble with appeals to emotion. 
So, I answered the question for them: “There is 
no reasonable thing that gives your children that 
status.” 

I went on to point out that many if not most of 
the problems they’re having with their kids — 
typical stuff, these days — are the result of treat-
ing their children as if they, their marriage, and 
their family exist because of the kids when it is, 
in fact, the other way around. Their kids exist 
because of them and their marriage and thrive 
because they have created a stable family. 
Furthermore, without them, their kids wouldn’t 
eat well, have the nice clothing they wear, live in 
the nice home in which they live, enjoy the great 
vacations they enjoy, and so on. Instead of lives 
that are relatively carefree (despite the drama to 
the contrary that they occasionally manufacture), 
their children would be living lives full of worry 
and want. 
This issue is really the heart of the matter. Peo-
ple my age know it’s the heart of the matter be-
cause when we were kids it was clear to us that 
our parents were the most important people in 
our families. And that, right there, is why we re-
spected our parents and that, right there, is why 
we looked up to adults in general. Yes, Virginia, 
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once upon a time in the United States of Amer-
ica, children were second-class citizens, to their 
advantage. 
It was also clear to us — I speak, of course, in 
general terms, albeit accurate — that our par-
ents’ marriages were more important to them 
than their relationships with us. Therefore, we 
did not sleep in their beds or interrupt their con-
versations. The family meal, at home, was re-
garded as more important than after-school ac-
tivities. Mom and Dad talked more — a lot more 
— with one another than they talked with you. 
For lack of pedestals, we emancipated earlier 
and much more successfully than have children 
since. 
The most important person in an army is the 
general. The most important person in a corpora-
tion is the CEO. The most important person in a 
classroom is the teacher. And the most important 
person in a family are the parents. 
The most important thing about children is the 
need to prepare them properly for responsible 

citizenship. The primary objective should not be 
raising a straight-A student who excels at three 
sports, earns a spot on the Olympic swim team, 
goes to an A-list university and becomes a 
prominent brain surgeon. The primary objective 
is to raise a child such that community and cul-
ture are strengthened. 
“Our child is the most important person in our 
family” is the first step toward raising a child 
who feels entitled. 
You don’t want that. Unbeknownst to your child, 
he doesn’t need that. And neither does America. 
 
JOHN ROSEMOND 
(LA CROSSE TRIBUNE, 1.1.2018) 
 
 
 
 
 
 
 

http://lacrossetribune.com/lifestyles/relationships-and-
special-occasions/john-rosemond-your-kids-should-not-
be-the-most-important/article_e61f4a20-c15e-53c6-ba51-
e86af16ab957.html#1 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://lacrossetribune.com/lifestyles/relationships-and-
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Lu ailleurs (2) 
 
 
 

Weg von der Selbstlernidylle 
 

Grundschüler während einer Unterrichtsstunde. 
 
Die Grundschulstudien der letzten Zeit zeigen, 
Viertklässler verstehen Texte noch schlechter 
als vor zehn Jahren. Außerdem können sie we-
niger gut rechnen als der europäische Durch-
schnitt. Um das zu ändern, sieht der Publizist 
Michael Felten nicht nur die Politik in der 
Verantwortung.  
Nach jeder Schulstudie gibt's einige Wochen 
Aufregung und Streit, aber irgendwann einigt 
man sich auf die üblichen Verdächtigen: zu 
wenig Lehrer, zu große Klassen, zu viele 
Migrantenkinder, diesmal auch noch die ver-
korkste Inklusion. Dabei wäre genug Geld da. 
Nur fließt vieles eben in irgendwelche Banken-
rettungen oder wird am Hindukusch verpulvert. 
Berechtigte Forderungen verhallen, das Thema 
landet wieder in der Versenkung. 
 
Aber jetzt ist eben die Grundschule betroffen, 
das Fundament unserer Wissensgesellschaft brö-
ckelt. Höchste Zeit also, bezüglich der ersten 
Schuljahre tiefer zu bohren, Fragen zu stellen, 
die nicht an Strukturen oder gar Äußerlichkeiten 
hängen bleiben, sondern ins Innere des Betriebs 
zielen. Könnte es sein, dass in der Primarstufe 
im Pädagogischen etwas schief läuft? 
 

Führungsschwäche der Pädagogen 
 
Spaßpädagogik, dieser Vorwurf wäre sicher all-
zu grobschlächtig. Aber dass sich die Grund-
schule immer noch als Ort der Vermütterlichung 
versteht, ist eigentlich ein offenes Geheimnis. 
Viele Lehrer fürchten, von ihren Schützlingen zu 
viel zu verlangen, sie beim Lernen unter Stress 

zu setzen. Obwohl alle Unterrichtsforschung 
sagt: Hohe Erwartungen – verbunden mit guter 
Unterstützung – sind besonders entwicklungs-
förderlich, gerade auch für langsamere Lerner. 
Zudem leiden nicht wenige Pädagogen unter ei-
ner Art Führungsschwäche. Sie brauchen etwa 
arg lange, um Arbeitsruhe in der Klasse herzu-
stellen. 
Nicht zuletzt scheinen die "neuen Lernformen" 
flächendeckend ihre Opfer gefunden zu haben: 
Mancher Lehrer hofft immer noch, das soge-
nannt "selbstgesteuerte, eigenverantwortliche 
Arbeiten" – gemeint ist Einzellernen mit Ar-
beitsblattstapeln – produziere mündigere Bürger. 
Das Ergebnis solcher Selbstlernidyllik ist aber 
keineswegs Tiefgang, sondern Oberflächlichkeit. 
Deshalb war ja auch die Erziehung zur Recht-
schreibanarchie so verfehlt – korrekte Orthogra-
fie ist eben kein formaler Selbstzweck, sondern 
Denkschulung und Schlüsselqualifikation, etwa 
für zügiges Recherchieren.  
 

Was sich in prekären Milieus bewährt hat 
 
Der Erziehungswissenschaftler Hermann Gie-
secke hat schon lange vermutet, dass "nahezu al-
les, was die moderne Schulpädagogik für fort-
schrittlich hält, gerade Kinder aus bildungsfer-
nem Umfeld diskriminiert" – übrigens ebenso 
die wachsende Schar emotional instabiler Kin-
der. Die Lernforschung konnte das breit bestäti-
gen: "direct instruction" etwa – also abwechs-
lungsreicher, lehrergelenkter Klassenunterricht – 
hat sich als eine der leistungsförderlichsten Ar-
beitsformen erwiesen, gerade in prekären Milie-
us. Die derzeit heiligen Kühe namens "Freiar-
beit" oder "Individualisierung" schneiden dage-
gen vergleichsweise wirkungslos ab.  
Was also hilft sozial benachteiligten Kindern am 
besten, sich aus ihrem Status zu befreien? Die 
Antwort klingt altmodisch, ist indes schon wie-
der Avantgarde: ein direkt anleitender und anre-
gender, geduldiger und ermutigender Unterricht. 
Zudem schadet strukturiertes Lernen besseren 
Schülern natürlich auch nicht. 
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Nähmen wir diesen Befund wirklich ernst, wür-
den die Bildungschancen hierzulande wieder 
weniger auseinanderklaffen. Viele von uns könn-
ten dabei mit Hand anlegen: Lehrer, indem sie es 
fertigbringen, sich von liebgewordenen Bil-
dungsillusionen zu verabschieden. Und Eltern, 
die sich trauen, von den Lehrern ihrer Kinder 
ganz einfach soliden Unterricht zu verlangen. 
 
MICHAEL FELTEN 
(DEUTSCHLANDFUNK KULTUR, 8.1.2018) 
 
http://www.deutschlandfunkkultur.de/kritik-an-der-
grundschule-weg-von-der-

selbstlernidyl-
le.1005.de.html?dram%3Aarticle_id=407745&xtor=AD-
254-%5B%5D-%5B%5D-%5B%5D-%5Bdkultur-
mobil%5D-%5B%5D-%5B%5D 
 
Michael Felten, geboren 1951, hat 35 Jahre Mathematik 
und Kunst an einem Gymasium in Köln unterrichtet. Er ist 
weiterhin in der Lehrerausbildung tätig und berät Schulen 
bei ihrer Entwicklung (www.eltern-lehrer-fragen.de). Ihm 
geht es darum, den Praxiserfahrungen der Lehrer und den 
Befunden der Unterrichtsforschung mehr Gehör in der 
Bildungsdebatte zu verschaffen. Seit dem UN-Weltkinder-
tag 2015 betreut er eine Info-Plattform zur Inklusionsde-
batte: www.inklusion-als-problem.de 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Tolle Titel !!!! 
 
 
 
 

 

(Le Jeudi, 21.12.2017, à propos de ce qu’il y a de nouveau au royaume de l‘argot) 
 

 
 

(Land, 22.12.2017, über die kommende Online-Pattform LetzShop) 
 

 

(Woxx, 22.12.2017, über einen geplanten regulierten Marihuana-Anbau in den Niederlanden) 
 

 

(ARD, 26.12.2017, Titel der Tatort-Folge 1040 ) 
 

 

(Lux. Wort, 29.12.2017, über die Abschaffung der 500-Euro-Note als Versuch die Finanzkriminalität zu stoppen ) 
 

 

(Le Quotidien, 3.1.2018, à propos des robots et de l’intelligence artificielle remplaçant les salariés) 
 

 

(Tageblatt, 4.1.2018, über Donald Trump, Kim Jong-un und die Größe ihrer Atomknöpfe) 
 

 

(Tageblatt, 11.1.2018, Titel eines Interviews mit dem sozialistischen Wirtschaftsminister Etienne Schneider) 
 

http://www.deutschlandfunkkultur.de/kritik-an-der-
http://www.eltern-lehrer-fragen.de).
http://www.inklusion-als-problem.de


 25 

 

(Le Jeudi, 11.1.2018, à propos de la séparation avec l’Église et de la fin des antiques « fabriques ») 
 

 

(Le Jeudi, 11.1.2018, à propos du retour du MC…) 
 

 

(Land, 12.1.2018, über die Bestrebungen des ZpB.lu (Zentrum fir politesch Bildung)) 
 

 

(Le Quotidien, 17.1.2018, à propos de plaques d’égout au Japon transformées en véritables œuvres d’art) 
 

 

(Die Warte, 18.1.2018, über die ABBA-Ausstellung „Super Troupers“ in London) 
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Un Mathias Adam pour Edgar Muller 
 
 

 
© Jérôme Peiffer 

 
 

Den Comité de la conférence du lycée hat am Kader vum Edgar Muller sengem Abschied eng Foto 
vum Raphael Gindt sengem Graffiti mam Mathias Adam agerummt. Dorobber haten all Memberen 
vum LTMA (Sepas, SE, Administratioun, Proffen an Botzfraen) d’Geleenheet ze ënnerschreiwen…. 
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Pub ... pour Jeannot Thomé (1) 

 
 
 
 

Urban Rhythms 2007-2017 -  Photographies de Jeannot Thomé 
 

 

Rhythmus im Düdelinger Lyzeum 
 
„Urban Rhythms“, so heißt eine Fotoausstellung, 
die zurzeit im Lycée Nic-Biever (LNB) zu sehen 
ist. Jeannot Thomé präsentiert dort insgesamt 30 
Bilder im Format 30 x 30 Zentimeter. Sein The-
ma ist die Architektur. Die ausdrucksvollen 

Schwarz-Weiß-Fotografien entstanden unter an-
derem in den USA, Deutschland und Frankreich. 
In den abstrakten Architekturaufnahmen geht es 
Jeannot Thomé eigenen Aussagen zufolge um 
Formen, Strukturen und Flächen. Thomé, der in 
der Düdelinger Schule Biologie lehrt, beschäftigt 
sich schon seit vielen Jahren mit der Fotografie. 
Es ist allerdings das erste Mal, dass er mit einer 
eigenen Ausstellung vor die Öffentlichkeit tritt.  
Die Bilderschau ist noch bis zum 8. Februar in 
der Eingangshalle des LNB zu sehen. Sie kann 
von montags bis freitags zwischen 14.30 und 17 
Uhr besichtigt werden. rsd 
(LUXEMBURGER WORT, 6.1.2018) 
 

 

(1) Jeannot Thomé war in den 1980ger Jahren Biologielehrer im 
LTMA Petingen. 
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Les profs (et les élèves) vus par Pica & Erroc 

 

 


